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Press Release 
 
 
Snow Polo World Cup St. Moritz Opens – Fantastic ‘First Day Friday’ as frenetic 
polo action fires up  
 
St. Moritz, 28 January 2022. So, we are off and away for the ultimate, most glamourous and 
spectacular snow polo event in the world. After a year of challenges globally who could 
imagine a better way to start year than with this superb tournament which is a high point of 
both the St. Moritz calendar, as well as an important marker in the global polo scene.  
 
This year has seen a complete sell out with VIP and Chukka Club tickets all over-subscribed and the hotels of 
the resort reporting record bookings. But don’t forget that the event is open to all with entry free onto the public 
areas of the iconic venue.  
 
Months of preparation go into the event, and this is apparent as everything runs with Swiss accuracy and 
efficiency which sees 120 horses arriving from all over Europe, comfortably stabled in fully heated luxury, 2’600 
tonnes of infrastructure installed on the frozen lake of St. Moritz and players, patrons and sponsors flying in 
from every corner of the globe. Things may be very organised, but don’t let efficiency be mistaken for run of 
the mill – this event is incredibly exciting – echoing the flamboyant nature of the man that makes it all happen 
‘The Godfather of Snow Polo’ Reto Gaudenzi, founder and CEO of the event.  
 
This year sees a change to the timetable of the event, with a record six teams entered and three matches each 
day. To start off proceedings Azerbaijan Land of Fire took on Perrier-Jouët (runners up and third placed at the 
last event respectively). Despite the forecasts of -10 and snowstorms, it once again seemed that Reto had a 
direct line to the weather gods and the first match was bathed in sunshine with just the occasional flake of 
snow falling upon the crowds. On paper it was hard to call who would have the upper hand, but it was Team 
Azerbaijan Land of Fire who dominated the play, staying deep in their opposition’s half, with Tito Gaudenzi 
looking strong and solid at back and Raul Laplacette giving everybody a snow polo masterclass despite this 
being his St. Moritz debut. Azerbaijan Land of Fire showcased a display of strong, four-man polo, with chess 
like combinations and efficiency. The scores reflected this with Azerbaijan not just the Land of Fire but truly on 
fire with a conclusive 7 goals to a rather lukewarm 2½ in reply from Perrier-Jouët. 
 
A minute of silence in memory of Marcos Uranga and Tim Keyte 
The second match of the day was preceded by a minute of silence in memory of Marcos Uranga and Tim 
Keyte, whose loss to the St. Moritz polo family is keenly felt. 
 
With the sun blazing down, it was then on to action between the all American World Polo League and Clinique 
La Prairie. The Americans headed up by Marc Ganzi aka ‘The Cobra’, ably abetted by 8 goal Nic Roldan and 
rounded off by Benji Daniels and Tommy Biddle, on paper presented a real threat to their opponents. 



 

 
SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ 

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich 
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com 

 

 
Nic Roldan is always exciting to watch, quicksilver fast, flamboyant bur hard to predict – the question was – 
could he bring form today? First to face them were the strong Clinique La Prairie, under the guidance of Max 
Charlton who has notched up wins here in 2013, 2014, 2015 and 2020 and this year teams up once again with 
2020 winning teammate Robert Strom. 2022 is Dillon Bacon’s St. Moritz debut, but the American is certainly 
once to watch, with top titles such as The Queen’s Cup and French Open under his belt. Clinique La Prairie’s 
fourth player is Aristide Faggionato who won the 2020 French Open with teammate Dillon Bacon and is also 
making his St. Moritz debut.  
 
As both teams sized each other up, Clinique La Prairie raced ahead with Max Charlton dominating the 
scoreboard, expertly assisted by his teammates as Dillon Bacon scored in the opening minutes of the second 
chukka, with the foursome demonstrated strong connections between each other. The second half saw World 
Polo League trying to get back into the action, but eventually Roldan proved third time’s lucky with a penalty 
conversion. Despite this, World Polo League struggled to get back into the game and despite a last-minute 
goal from Roldan, it was not enough meaning Clinique La Prairie secured a decisive victory, 8½-3, enforcing 
their dominance and making them ones to watch for the rest of the tournament. 
 
“The polo gods are residing in Badrutt’s Palace today.” 
To conclude polo proceedings for today, Badrutt’s Palace Hotel took on Casablanca. Uniquely featuring mother 
and son duo of Melissa (former winner of the tournament and acknowledged ‘Queen of Snow Polo’, and Grant 
Ganzi, alongside 8 goal powerhouse and snow polo expert Alejandro Novillo Astrada and newcomer to St. 
Moritz Jason Crowder they looked a strong team. Their opposition was in the form of Casablanca, bristling 
with an impressive armoury of players, including the only 10 goal player in the tournament, Sapo Caset, Misha 
Rodzianko – Russia’s highest handicapped player, British Open winner Jimbo Fewser, Captained from the 
front by Ivan Romanovsky. Although play was relatively evenly matched between the two teams, four missed 
penalty goal shots from Casablanca meant that Badrutt’s remained in the lead for the duration of the match. 
As Jan-Erik Franck ‘The Voice of Polo’ succinctly put it, “The polo gods are residing in Badrutt’s Palace 
today.”  So it was that it was not Casablanca’s day and the final score of 4-1 secured Badrutt’s a place in 
tomorrow’s Semi Finals. 
  
Play continues tomorrow with World Polo League playing Perrier-Jouët at 11.00am local time, followed by 
Clinique La Prairie playing Casablanca to decide the first Semi Final and last but certainly not least at 12.15pm, 
Azerbaijan Land of Fire taking on Badrutt’s Palace at 2.30pm for the second Semi Final for play tomorrow. 
 
As ever, admission to the grounds of the Snow Polo World Cup St. Moritz is free. 
 
 

All of the matches can be viewed live over the internet at www.pololine.tv 
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Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2022 
 
Team sponsors Azerbaijan Land of Fire, Badrutt's Palace Hotel, Casablanca, Clinique La Prairie, 

Champagne Perrier-Jouët, and World Polo League 
 
Official outfitter Casablanca 
 
Trophy sponsors Casablanca, CentraLab, Clinique La Prairie, Flexjet, and St. Moritz 
 
Helmet sponsor Flexjet 
 
Official hotels Badrutt’s Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, 

Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, 
Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne, Grace Hotels 

 
Official partner hotel Hotel Schweizerhof 
in Zürich 
 
Official restaurants Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, El Paradiso, HATO 
 
Trophy sponsos   Clinique La Prairie, St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Chopard 
 
Sponsors Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, 

Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, Flexjet (helmet sponsor) 
 
VIP catering Badrutt’s Palace Hotel 
 
Official car Kessel/Maserati 
 
Official suppliers Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, 

Cigar Must, Villa Sandi 
 
Official travel agency ONE Luxury 
 
Official medical partner Klinik Gut 
 
Official lab partner CentraLab 
 
Exhibitors Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender 

Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Lagalene Milano, Villa Sandi 
 
Public catering Badrutt’s Palace Hotel & local partners 
 
Supporters Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum 

Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto 
 
Official affiliated club Polo Park & Country Club Zürich 
 
Offical magazines The Polo Magazine, Polo Times 
 
Official TV partner Pololine.tv 
 
Media partners Weltwoche, The Polo Magazine, The Luxury Report, Pololine, Polo International, 

Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury, La 
Bocha, good style mag, ClassHorseTV, Polo & Lifestyle The London Magazine, La 
Polo, Polo Lady Magazine, Bespoke Magazine, Excellence Magazine Luxury 

 



 

 
SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ 

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich 
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com 

 

 
 
Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd 
1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned 
over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded 
Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained 
continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto 
Gaudenzi (Vice-president and CEO), Arndt Küchel, and Andy Bihrer. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are 
on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. A well-rehearsed team of local hotels, businesses, and 
experts, the town of St. Moritz and its See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. 
For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.  
 

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz 
Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com 

 
 
Medienmitteilung 
 
 
37. Snow Polo World Cup St. Moritz 2022:  
Ein fantastischer erster Spieltag geprägt von intensiver Polo Action 
 
St. Moritz, 28. Januar 2022. Nach einem Jahr voller Herausforderungen gibt es kaum eine bessere 
Art, das Polojahr zu starten als am glamourösesten und spektakulärsten Snow Polo Anlass 
der Welt: Der Snow Polo World Cup auf dem gefrorenen St. Moritzersee ist nicht nur ein 
Höhepunkt im St. Moritzer Eventkalender, sondern auch ein jährlicher Meilenstein in der 
Weltpoloszene. 
 
Das Turnier ist 2022 völlig ausverkauft – für die VIP und Chukker Club Tickets gibt es gar Wartelisten und die 
St. Moritzer Hotels verkünden Rekordbuchungszahlen. Abgesehen von diesen exklusiven Tickets ist der 
Einlass zum Event aber im gesamten Outdoor-Bereich wie immer kostenlos.  
 
Dem dreitägigen Turnier gingen Monate intensiver Vorbereitung voraus. Alles läuft mit Schweizer Präzision 
und Effizienz; die 120 aus ganz Europa angereisten Polopferde sind in luxuriösen, geheizten Stallungen 
untergebracht, 2’600 Tonnen Infrastruktur wurden auf dem gefrorenen St. Moritzersee verbaut, Besucher und 
Sponsoren fliegen von rund um den Globus ein. Die gesamte Veranstaltung ist tadellos organisiert, doch 
Effizienz ist hier nicht gleichzusetzen mit nullachtfünfzehn – der mondäne Anlass bietet Spannung und 
Abwechslung – und widerspiegelt nicht zuletzt das extravagante Naturell des Mannes, der alles möglich 
macht: Reto Gaudenzi, der Erfinder des Snow Polo und CEO des Turniers. Neu in diesem Jahr ist der 
Spielmodus mit sechs statt vier Teams und jeweils drei Spielen pro Tag. 
 
Das Turnier begann mit der Begegnung zwischen Azerbaijan Land of Fire und Perrier-Jouët (Zweit- bzw. 
Drittplatzierte des letzten Turniers). Statt dem vorhergesagten Schneesturm bei minus 10 Grad gab's einmal 
mehr eitel Sonnenschein; das Publikum liess sich durch ein paar gelegentliche Schneeflocken nicht beirren. 
Auf dem Papier schienen beide Mannschaften ebenbürtig. Aber das Team Azerbaijan Land of Fire dominierte 
das Spiel von Beginn weg und stand immer wieder tief in der gegnerischen Hälfte. Tito Gaudenzi schirmte  
 
 

http://www.snowpolo-stmoritz.com/
mailto:media@snowpolo-stmoritz.com
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erfolgreich ab und Raul Laplacette demonstrierte Snow Polo vom Feinsten, obwohl er 2022 zum ersten Mal 
auf Schnee spielt. Die Mannschaft Azerbaijan Land of Fire bewies die Überragenheit eines starken Viermann-
Zusammenspiels, spielte effizient und mit Schach-ähnlichen Spielzügen. Eine Spitzenleistung, die sich auch 
im Schlusstand zeigte: den 7 Toren von Azerbaijan konnte das Team Perrier-Jouët lediglich 2½ Tore 
entgegenhalten. 
  
Schweigeminute in Gedenken an Marcos Uranga und Tim Keyte 
Vor dem zweiten Spiel des Tages wurde eine Schweigeminute in Gedenken an Marcos Uranga und Tim Keyte 
eingelegt, deren Verlust für die St. Moritzer Polofamilie sehr schmerzlich ist. 
 
Bei strahlendem Sonnenschein kam es dann zum Spiel zwischen dem amerikanischen World Polo League-
Team und Clinique La Prairie. Die Amerikaner, angeführt von Marc Ganzi alias «The Cobra», unterstützt von 
Nic Roldan (8 Tore) und vervollständigt durch Benji Daniels und Tommy Biddle, waren auf dem Papier eine 
echte Bedrohung für ihre Gegner. 
 
Nic Roldan ist blitzschnell, extravagant und schwer einzuschätzen – und somit immer wieder spannend zu 
beobachten. Die Frage war nur, ob er heute in Form kommen würde. Der erste Gegner war das starke Clinique 
La Prairie-Team unter der Leitung von Max Charlton, der hier in St. Moritz 2013, 2014, 2015 und 2020 
gewonnen hat und in diesem Jahr erneut mit seinem Teamkollegen Robert Strom, dem Sieger von 2020, 
antritt. Der Amerikaner Dillon Bacon gibt 2022 sein Debüt in St. Moritz und ist mit seinen Top-Titeln wie dem 
Queen's Cup und dem French Open sicherlich ein gern gesehener Gast. Der vierte Spieler von Clinique La 
Prairie ist Aristide Faggionato, der 2020 mit seinem Teamkollegen Dillon Bacon das French Open gewann 
und ebenfalls sein Debüt in St. Moritz gibt.  
 
Als beide Teams sich gegenseitig abtasteten, ging Clinique La Prairie in Führung: Max Charlton dominierte, 
wobei er von seinen Teamkollegen gekonnt unterstützt wurde, während Dillon Bacon in den ersten Minuten 
des zweiten Chukkas traf. In der zweiten Halbzeit versuchte World Polo League, wieder ins Spiel zu kommen, 
doch Roldan konnte mit einem verwandelten Elfmeter den dritten Treffer erzielen. Dennoch kämpfte sich World 
Polo League zurück ins Spiel, und trotz eines Last-Minute-Treffers von Roldan reichte es nicht, so dass sich 
Clinique La Prairie einen entscheidenden 8½:3-Sieg sicherte, der die Dominanz des Teams untermauerte und 
es für den Rest des Turniers zu einem der Favoriten macht. 
 
«Die Pologötter residieren heute im Badrutt’s Palace» 
Zum Abschluss des heutigen Polotages trat das Badrutt's Palace Hotel gegen Casablanca an. Das einzigartige 
Mutter-Sohn-Duo Melissa (ehemalige Gewinnerin des Turniers und «Queen of Snow Polo») und Grant Ganzi 
bildeten zusammen mit dem 8-Goal-Kraftpaket und Schneepolo-Experten Alejandro Novillo Astrada und dem 
Neuankömmling in St. Moritz, Jason Crowder, ein starkes Team. Ihr Gegner war Casablanca, ein Team mit 
einem beeindruckenden Arsenal an Spielern, darunter der einzige 10-Tore-Spieler des Turniers, Sapo Caset, 
Misha Rodzianko (Russlands Spieler mit dem höchsten Handicap), British-Open-Sieger Jimbo Fewser und 
Ivan Romanovsky als Kapitän. Obwohl das Spiel zwischen den beiden Teams relativ ausgeglichen war, 
sorgten vier verschossene Strafstösse von Casablanca dafür, dass Badrutt's während des gesamten Spiels 
in Führung blieb. Jan-Erik «The Voice of Polo» Franck brachte es auf den Punkt: «Die Pologötter residieren  
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heute im Badrutt's Palace.» Es war also nicht der Tag von Casablanca, und der Endstand von 4:1 sicherte 
Badrutt's Palace einen Platz im morgigen Halbfinale. 
 
Das Turnier wird am Samstag, 29. Januar, mit dem Spiel World Polo League gegen Perrier-Jouët um 11 Uhr 
Ortszeit fortgesetzt, gefolgt von Clinique La Prairie gegen Casablanca um 12.15 Uhr für das erste Halbfinale 
und zu guter Letzt treten um 14.30 Uhr im zweiten Halbfinale Azerbaijan Land of Fire und Badrutt’s Palace 
gegeneinander an. 
 

Alle Partien können auf www.pololine.tv via Internet Live Stream geschaut werden. 
 

 
 
Sponsoren und Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2022 
 
Team Sponsoren Azerbaijan Land of Fire, Badrutt’s Palace Hotel, Casablanca, Clinique La Prairie, 

Champagne Perrier-Jouët und World Polo League 
 
Offizieller Ausrüster Casablanca 
 
Trophy Sponsoren Casablanca, CentraLab, Clinique La Prairie, Flexjet und St. Moritz 
 
Helm Sponsor Flexjet 
 
Offizielle Hotels Badrutt’s Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, 

Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel 
Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne, Grace Hotels 

 
Offizielles Partner- Hotel Schweizerhof 
Hotel Zürich 
 
Offizielle Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, El Paradiso, HATO 
Restaurants 
 
Trophy Sponsoren Clinique La Prairie, St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Chopard 
 
Sponsoren Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, 

Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, Kessel, Flexjet 
(Helmsponsor) 

 
VIP Catering  Badrutt’s Palace 
 
Official Car  Kessel/Maserati 
 
Offizielle Lieferanten Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar 

Must, Villa Sandi 
 
Offizielle Reiseagentur ONE Luxury 
 

http://www.pololine.tv/
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Medical Partner Klinik Gut 
 
Official Lab Partner CentraLab 
 
Aussteller  Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender 

Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Lagalene Milano, Villa Sandi 
 
Publikums-Catering Badrutt’s Palace Hotel & lokale Partner 
 
Supporter  Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum 

Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto 
 
Official Affiliated Polo Park & Country Club Zürich 
Club  
 
Offizielle Magazine The Polo Magazine, Polo Times 
 
Offizieller TV Partner Pololine.tv 
 
Media partners Weltwoche, The Polo Magazine, The Luxury Report, Pololine, Polo International, Polo 

Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury, La Bocha, 
good style mag, ClassHorseTV, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Polo 
Lady Magazine, Bespoke Magazine, Excellence Magazine Luxury 

 
 
Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG 
Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten 
Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo 
Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, 
um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen 
aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO), Arndt Küchel und Andy Bihrer. Mitglieder des 
Advisory Board sind Dr. Thomas Rinderknecht und Peter A. C. Blum, Managing Director ist Jürg Reinger. Durchgeführt 
wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team aus lokalen Hotels, Unternehmen und 
Fachspezialisten, der Gemeinde und ihrer See Infra AG. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com. 
 
 
Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz 
Katja Grauwiler  +41 79 684 88 53  media@snowpolo-stmoritz.com 
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